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Referat 

Dato: 7.2.2022 

Tid:17.00-20.00 

Sted: Høllevang 

Emne: Områdebestyrelse 

Mødedeltagere:  

Iben Schrøder; Kikki Rosen-

kilde; Pernille Thorgaard; 

Rikke H. Nielsen; Trine Niel-

sen;Pia Ringbæk; Jytte Klau-

sen, Pia Kudsk, Jeanette Hø-

gedal og Yvonne F. Seibt 

 

 

 

 

 Dagsorden:  

1.  Velkommen Yvonne orienterer om, at der er meget sygdom i mange fi-

lialer i området- både corona, men også andet. Personale og 

ledere klarer det rigtig godt, men vi har været nødsaget til 

at indhente al det mandskab, som har været muligt- bl.a. 

administrative medarbejdere fra andre områder i kommu-

nen.  

2.  Hver forældrerep. Giver 

en opdatering om filia-

len 

 

Alle forældrerep. orienterede om, hvad der rører sig i insti-

tutionen lige pt.  

 

3.  Deltidspladser- er der 

behov for justering af 

tien man kan benytte 

pladsen? 

 

 

Vi har været i gang med at undersøge i hvilket tidsrum del-

tidsplader kan benyttes. Efter en undersøgelse blandt foræl-

dre, som bruger pladsen, har områdebestyrelsen konklude-

ret at tiden for deltidspladser forsat hedder 7.30-13.30 

mandag til fredag.   

 

4.  

 

 

 

 

 

5. 

Overgange 

 

 

 

 

 

Hvad er næste skridt i 

Områdebestyrelsen har arbejdet med forældres forventnin-

ger i overgangen fra dagtilbud til skole. Følgende punkter 

videregives til arbejdsgruppen for overgange i område Lø-

gumkloster.  

 Der ønskes et informationsmøde i samarbejde med 

børnehaven, forud for indskrivning. Herunder orien-

tering om hvilke krav der er til det kommende skole-
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6. 
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8. 

 

 

 

 

 

 

  

arbejdet med overgan-

ge? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Fødselsdage 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Den styrkede læreplan 

FORÆLDRESAMARBEJDE 

 

 

 

 

Småbørnspladser i dag-

tilbud er steget.  

 

 

 

 

 

 

 

 

Evt 

Børn selv på legeplad-

sen  

 

barn, hvordan ser en typisk skoledag ud, hvilke for-

ventninger har skolen til forældrene, hvad kan foræl-

drene forvente af skolen? 

 Forældre skal tidligt have et oplyst grundlag at be-

slutte skolevalg på. 

 Eventuelle skoleudsættelser ønskes at være afgjort, 

inden indskrivning og inden børnehaven begynder de 

første besøg i skolen. 

 Forældre ønsker at der forud for skolestart er mini-

mum 4 besøg på skolen, hvoraf det ene besøg er 

med alle børnehaverne samlet, således at børnene 

ser dem de skal starte i skole med.  

 I slutningen af maj ønskes der 3 parts samtaler, hvor 

forældre, børn, dagtilbud og skole deltager. 

 Forældre ønsker en fælles opstart med børn og for-

ældre på 1. skoledag. Efter fælles opstart, går ele-

verne med læren og forældre får et intromøde om 

praktiske informationer, såsom AULA m.m. 

 Forældre ser det som en vigtig del i forældresamar-

bejdet, at der er en god kommunikation mellem for-

ældre og skole. Det gælder både inden, under og ef-

ter opstart.  

 

 

Der har tidligere ligget en beslutning om, at man fra dagtil-

bud ikke tager hjem til fødselsdage hos børnene. Dette var 

bl.a. med baggrund i økonomi, da der nogle steder skulle 

betales for busser. Områdebestyrelsen indstiller til, at man i 

de enkelte forældreråd drøfter hvorledes man gerne vil fejre 

fødselsdag i den enkelte institution. Hvis man beslutter at 

tage på hjemmebesøg ved fødselsdage, er det vigtigt at væ-

re i dialog med den enkelte forældre, da ingen skal føle sig 

presset til et sådant arrangement.   

 

 

 

På rund af tidsmangel, udskydes punktet. Med referatet 

sendes afsnittet om forældresamarbejde med ud, så det 

igen kan drøftes på forældrerådsmøder. Fungerer samarbej-

det, som vi har beskrevet det?  

   

 

Nogle forældre er blevet meget overraskede over, den pris-

stigning der er kommet i småbørnsgrupperne fra 1.1.2022. 

Selvom det har stået i aviser og i referater fra områdebesty-

relsen, vil det være ønskværdigt at forældre fik besked di-

rekte i eboks om den præcise prisstigning, således at man 

kan planlægge sin økonomi ud fra dette.  Yvonne undersø-

ger internt om det er muligt at vi nu sender besked ud i 

eboks og orientere om prisstigningen og evt baggrunden 

herfor i form af en øget normering i småbørnsgrupperne.  

 

 

Vi har tidligere læst om børn som er kommet galt afsted på 



Tønder Kommune 

SBSYS sagsnr.: 28.00.00-G01-86-21  Side 3 af 3 
Dato: 24-11-2021 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dialogmøde 

legepladsen i en daginstitution, hvor der ikke har været per-

sonale til stede. Områdebestyrelsen drøftede meget kort 

deres holdning til, at man nogle steder sender et par børn 

ud selv på legepladsen, med forskellige pædagogiske for-

mål. Som udgangspunkt er der opbakning til dette, men der 

var også enighed om, at det er et relevant dilemma i forhold 

til at udvikle børn og samtidig have et stort ansvar for dem. 

Derfor vil bestyrelsesmedlemmerne bringe dette dilemma 

med tilbage i forældrerådene og få nogle input der, som vi 

efterfølgende samler op på i områdebestyrelsen.  

 

Der er dialogmøde med børn og skoleudvalg d 19.4.2022 kl 

17.00-18.30. 

Hele områdebestyrelsen er inviteret med til møde med Børn 

og skoleudvalg. Politikkerne har nogle emner, som de gerne 

vil drøfte med bestyrelsen og ligeledes har bestyrelsen mu-

lighed for at drøfte relevante emner med udvalget.  

Vi har derfor planlagt et ekstra områdebestyrelsesmøde d 

4.4 kl 19.00 i Markledets Børnehus, Løgumkloster hvor vi 

planlægger vores fremlæggelse.  

 

 

 

 


